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Slovo starosty

Vážení a milí 
spoluobčané,

 s příchodem zimy se otevírají oči na-
šich dětí dokořán ve vzrušeném očekávání 
vánočních svátků a my dospělí se pak za-
čínáme zaobírat bilancováním právě kon-
čícího roku. 
 Když se nad tím zamýšlím, nabývám 
pocitu, že pro některé dětí se radost z Vá-
noc stala přímo závislou na množství a 
atraktivitě dárků, které naleznou po stro-

mečkem. Nemálo dospělých pak uplynulý 
rok bilancuje podle osobního úspěchu eko-
nomického, kariérního, politického atp. 
 Bohužel vím, že nemohu pravidelnou 
poštědrovečerní otázku: „Co jsi dostal/
dostala pod stromeček?“ nahradit napří-
klad otázkou: „Kolik lidí kolem sebe jsi 
obšťastnil/obšťastnila úsměvem či laska-
vostí?“, což je stejně dobrá otázka jak pro 
děti, tak i pro dospělé.
 Přeji nám všem, aby počty úsměvů a 
laskavostí převážily kvalitou i množstvím 
počty dárků. Abychom se letos o Vánocích 
zastavili, podívali se na své blízké a uvě-
domili si, jak vzácná je to chvíle. Chvíle, 
kdy nikam nespěcháme a můžeme si v kli-
du a míru povídat nebo jen společně sdílet 
to kouzelné ticho. Mnoho lidí ve světě ta-
kové štěstí ne vlastní vinou nemá. 

 Užijme si, prosím, letošního sváteční-
ho adventního času i konce roku v radosti 
z obdarovávání našich bližních, a nemusí 
to být věci, které od nás dostanou. Jsou i 
jiné kouzelné dary a dárky, které v jejich 
duších jistě dlouho přetrvají. Jsem si tím 
jist!

Mgr. Stanislav Straškrába, starosta

   ...  Zima v lednickém parku (ilustrační foto)
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Přání • Děkujeme všem rodičům a přátelům školy za spolupráci v letošním roce. Všem občanům obce Lednice a 
Nejdku, přejeme krásné Vánoce a mnoho úspěchů a štěstí v roce novém. 

Děti a kolektiv zaměstnanců mateřské školy Lednice.

Vítání občánků • 18. listopadu jsme přivítali nové občánky Lednice, a to jednu holčičku a pět chlapečků. Do života jim přejeme 
hodně zdraví, štěstí a spokojené rodiče. Za všechny v redakci Jana Pánková.

Matěj Novotný Matteo KolářLukáš Forman

Albert Pernica Patricie Pilarčíková Marek Žvátora
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Mikuláš, čerti a andělé ve škole 
a ve školce 
 Jaký by to byl 5. prosinec, kdyby „nechodili čerti“? Proto se od 
rána skupina 6 deváťáků připravovala na důležitý úkol. Milan Trčka 
jako vážený Mikuláš, Vanessa Ševčíková, Abby Nápravníková a Zoi 
Veverková – hodní andělé a Honza Nagy a Erik Souček strašidelní 
čerti. Ti všichni se vydali nejdříve do mateřské školky, aby připomněli 
dětem, že by nebylo na škodu, aby poslouchaly doma i ve školce. Pro-
tože neposlušné děti slíbily polepšení, všechny byly nakonec odmě-
něny sladkostmi. Pak tyhle nadpozemské bytosti zašly na národku a 
také na vyšší stupeň. Děti se na ně už těšily, některé, hlavně ty malé, 
trošku s obavami, ti starší obdivovali pěkné kostýmy. Je moc dobře, že 
se tahle tradice stále drží. Poděkování si zaslouží pan místostarosta 
Zdeněk Loukota, který naše bytosti doprovázel a dohlížel na to, aby 
čerti neprováděli lumpárny a nevzali nějaké ty lumpíky do pekla .

Mgr. Jana Pánková 

„Hodný“ chlapec v pekle, musí hrát 
s čertem karty 

Hasička plná lidí

Lucifer váží děti – pokud klesnou dolů – musí do pekla

Peklo se otevřelo

Malé ohlédnutí za prosincovými 
akcemi
 První prosincové dny jsou pro nás celkem náročné. Každý 
rok totiž připravujeme hned 3 kulturní akce po sobě. Začínáme 
vlastně už v půli listopadu lampionovým průvodem a pokračujeme 
Mikulášem, Adventním jarmarkem a vše zakončí Adventní koncert 
Hudby Hradní stráže. 
 Abych to tedy vzala popořádku... 
  O lampionovém průvodu už jsme vám psali, je to moc hezká 
a teď už tradiční akce s opékáním špekáčků.  

Následoval Mikuláš, ten je pro nás vždy takový oříšek, 
občas docela ořech. Není snadné se zavděčit všem. Letos jsme si 
na pomoc přizvali naši šikovnou jednotku dobrovolných hasičů. 
Byla to sázka na jistotu, protože víme, že je to parta šikovných a 
moc fajn chlapů. Do všeho se zapojili s velkou chutí a radostí a 
naše požadavky a nápady hravě měnili v realitu. Vše vyvrcholilo 
5.12. odpoledne v prostorách nové hasičské zbrojnice, která se 
proměnila částečně v nebe, peklo a pekelnou recepci. Podle spo-
kojených dětí a rozzářených, občas zaslzených očiček ze strachu 
soudím, že se akce moc povedla, a co nás ještě víc těší, že z velké 
části ji navštívili místní občané, popovídali si, zasmáli se. Byl to 
moc příjemný večer.  

Děvčata se vydávají plnit čertovské úkoly

Nebe s Mikulášem a anděly

Mikuláš s čerty a anděly
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   Ani jsme se nestačily nadechnout a už tu byly přípravy na 

Adventní jarmark. Podél kolonády stálo 43 stánků 
s různým zbožím s vánoční tematikou, uzeninami, sladkostmi, pivem 
z místního pivovaru, vínem od místního prodejce, spousta dobrého 
jídla, pití a letos byl novinkou i prodej živých ryb. V programu nesměli 
chybět žáci ze Základní školy Lednice, děti z Mateřské školy Lednice, 
dechovka Rozmarýnka, vokální skupina Shot-C, pěvecký sbor The 
Candies, divadélko pro děti, Jazz Pettit Q, andělé na chůdách a živý 
betlém z farmy Salma. Jsme moc rádi, že i přes nepřízeň počasí za 
námi na kolonádu dorazila spousta z vás a pomohli jste tak dotvořit tu 
krásnou atmosféru, která zde panovala.  
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 Když se na obloze rozprskla první světlice z ohňostroje, který 
tradičně jarmark ukončuje a dlouhé roky ho pro nás připravuje pan 
Tichý, už jsme se pomalu chystaly na neděli, kdy nás ještě čekal 

Adventní koncert Hudby Hradní 
stráže a Policie ČR. 
 Byl to krásný předvánoční zážitek s padesátičlenným orchest-
rem a úžasnou operní pěvkyní Miroslavou Časarovou. Hosté v 17 ho-
din zaplnili sál jízdáren, a když se rozezněly první tóny, věřím, že ne-
jeden posluchač měl husí kůži. Zážitek to byl nádherný, celý koncert 
pak zakončil sborový zpěv vánočních koled, jako Rolničky, rolničky, 
Veselé Vánoce a nádherná Tichá noc. Musíme uznat, že jste moc ši-
kovní zpěváci . Celým podvečerem provázel, mluveným slovem do-
plňoval a nenechal se zahanbit ani při zpěvu koled lednický zastupitel 
pan Ing. Leoš Tržil. Tímto mu velice děkuji, protože právě on má hlavní 
podíl na tom, že se koncerty Hudby Hradní stráže a Policie ČR staly 
v Lednici tradicí, ať už na jaře nebo právě v době adventu. 
 A když už jsem se dostala k části, kde děkuji. Ráda bych poděko-
vala všem sponzorům (seznam je níže), kteří nám přispěli finančně i 
věcně na balíčky pro děti na Mikuláše, firmě Karel Puchala s.r.o. za 
dodání vína na svařák, Luboši Herzánovi za to, že z něj vykouzlil na 
lampionový průvod i na koncert Hudby Hradní stráže a Policie ČR vý-
borný svařák, jednotce dobrovolných hasičů za parádního Mikuláše 
na hasičce a přípravu občerstvení, technickému úseku obce Lednice 
(protože bez nich by to určitě nešlo – stánky do osobáku nenaloží-
te ), vedení obce a v neposlední řadě těm, které tomu věnovaly spous-
ty času, sil a dost často i nervů... Lucii Měřínské, Ireně Novákové, Haně 
Krejzové a Natálii Profotové. 
 Pokud jsem na někoho zapomněla, snad ne, tak se omlouvám. 
Každopádně je to skvělá týmová práce a jsem moc ráda, že takové lidi 
kolem sebe mám. 
 Závěrem přeji všem krásné svátky. Pohodu a klid ve společnosti 
blízkých a rodiny. A do nového roku štěstí a zdraví. 

Lucie Kašníková, TIC Lednice 

 A já musím ještě dodat, že u všech akcí (nejen těch prosincových) 
byla autorka tohoto článku Lucie Kašníková. Pracovitá, vždy ochotná 
pomoci, poradit, zorganizovat�. Také jí bylo vyjádřeno poděkování, a 
to přímo na pódiu při již zmiňovaném koncertu. Lucko, děkuji a pře-
ji do nového roku hodně zdraví, štěstí a co nejvíce dobrých nápadů, 
kterými obohacuješ kulturní dění v Lednici. 

Mgr. Jana Pánková

Sponzoři: Alena Kučeříková – ProDoma Lednice      Lázně Lednice – LD 

Perla      Burgr ś Club Lednice      Paní Ludmila Machová – Penzion U 

Zámku      Vila Veronika – manželé Janíkovi      Apartmány Na Výsluní 

– manželé Fibingrovi      Zámecký hotel Lednice      Spa Resort Lednice   

   Restaurace U Tlustých – manželé Tlustí      Manželé Klammertovi      
Penzion Myslivna – pan Lubomír Janota      Karel Puchala s.r.o – Karel 

Puchala a synové      Luboš Herzán      Státní zámek Lednice – Ivana 

Holásková a Jindřich Říha      Zdravotní  Pojišťovna Ministerstva 

vnitra ČR.

Stromečky: náměstí – pan Zdeněk Bělik, Břeclav      školka – pan Jan 

Holeček, ŠZP.
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Antonín Vojtek
– malíř jižní 
Moravy slaví 
devadesát

10. ledna 1934 se v Horních Bojanovicích narodil pan Antonín Vojtek, 
začátkem příštího roku tedy oslaví krásné devadesáté narozeniny. Jak 
jsem v nadpise napsala, bývá nazýván „Malířem jižní Moravy“. To, že 
Moravu miluje, dokazuje to, že zde celý život žije, ale hlavně ji ztvárňuje 
svým osobitým způsobem. Položila jsem mu několik otázek, na které mi 
s laskavostí jemu vlastní odpověděl. 

Kdy jste si uvědomil, že se chcete věnovat malování a kdo ve vás objevil 
váš nesporný talent? Studoval jste malířství, či jste samouk? 
 Musím přiznat, že jsem se vždy cítil tak nějak opožděný. Já velmi 
dlouho hledal, poznával, okukoval, učil se. Znamená to, že jsem nesměle 
začal kreslit až na gymnáziu v Hustopečích, tedy v letech 1945–1952. 
Ano, chtěl jsem být vzdělaný umělec, ale osud tomu nechtěl. Bylo by 
složité vyprávět proč. Pravdou je, že jsem zdědil po rodičích schopnost 
se smířit se situací a přijmout to, co čas a okolnosti přinášejí. A tak jsem 
se stal učitelem, který se však také věnoval výtvarnictví. Když mi režim 
nedovolil ani učit, stal jsem se členem JZD, ale také slévačem, zámeč-
níkem, skladníkem, bylo to devatero řemesel. Ale na prvním místě jsem 
byl stále odhodlaný stát se malířem, umělcem. Dnes vím, že kdybych 
absolvoval akademii, byl bych nejspíše řadovým umělcem a asi bych si 
nikdy nenašel svůj osobitý malířský výraz. To naše krajina mě přijala 
do své náruče a ona to byla, která mně dala lásku a půvab, něhu a řád 
a krásu. Krajina pod Pálavou byla mou akademií. Ostatně mnoho těch 
nejslavnější světových umělců nemělo školy, ale byli osobití a jejich od-
lišnost upoutala pozornost. 
Kdy a kde jste měl svou první výstavu? Kde všude jste už své obrazy 
vystavoval?
 Jižní Morava je má láska. Horní Bojanovice moje kolébka. Tam jsem 
také poprvé vystavil na padesát kreseb a akvarelů v roce 1965. Chtěl 
jsem svým rodákům ukázat, co už umím. Nejprve jsem se začlenil mezi 
hustopečské výtvarníky, poté do brněnské skupiny Konfese, ve které 
jsem byl zakládajícím členem a viceprezidentem, a to v roce 1969. Proni-
kl jsem do výtvarného světa města Brna. Český fond výtvarných umělců 
v Praze mě přijal jako profesionála v roce 1985. Mohl jsem vystavovat, 
cestovat, prodávat v prodejnách Díla. A já vystavoval rád a často. Po 
rodičích jsem byl pracovitý, a tak trochu umanutý. Ve svém životě jsem 
sám, tedy samostatně, uspořádal 250 velkých výstav, které se konaly po 
celé naší republice a také v Americe, v Anglii, Rakousku, Itálii, Řecku, 
Německu a jinde. Vsadil jsem vše na jednu kartu, a ještě v socialismu 
jsem šel na volnou nohu – v roce 1979. Byla to odvaha, která přinesla 
své ovoce. Cele jsem se věnoval krásné a ušlechtilé práci, i když jsem 
malování nikdy za práci nepovažoval. Vždy to byla na prvním místě ra-
dost.
Vím, že se věnujete olejomalbě, grafice, kresbě; vytváříte krajiny, ak-
ty, zátiší, portréty – co je vám nejbližší? Čemu se věnujete nebo jste se 
věnoval nejraději?
 Co maluji? Všechno. Okusil jsem grafiku, akvarel, tempery, olejo-
malby. Tvořil jsem experimentálně, dělal abstrakci. Můj osobitý způsob 
spočívá v tom, že vidím svět, krajinu jako kouzelný obraz, ve kterém pa-
nuje řád. Geometrie se snoubí s něhou. A způsob tupování vytváří poezii. 
Jako mladý, ba i ve středním věku, jsem hledal krásu v cizích zemích. 
Určitě jste procestoval spoustu zemí, můžete mi sdělit, čím je pro vás 
jižní Morava zvláštní, že jste jí zůstal věrný po celý život? Je ještě nějaké 
místo na světě, kde by se vám dobře tvořilo? 
 Prožil jsem poměrně dlouhý čas na studijních pobytech ve Francii, 
Španělsku, Jugoslávii a Řecku, ale také v Německu, Polsku a Rusku. 
Všude jsem byl „doma“. Neboť krása je všude. Ale nejkrásněji je tam, 
kam skutečně patříme, tam kde je náš domov. Osud mě zavedl do kou-

zelné Lednice, kde jsem měl v zámeckých jízdárnách ateliér. Městečko 
Lednici miluji, stále se tam rád vracím. Vidím kolem sebe starší lidi, kteří 
jen tak přežívají, já mám to štěstí, kterého se velmi vážím, že stále mohu 
tvořit a malovat. Moje filozofie je – vytvoř krásné dílo, bude se ti dobře 
spát. Usínám potom s pocitem, že zde na světě jsem stále k něčemu. A 
pomáhá mi, že lidé mou práci oceňují.
Jste autorem putovního zlatého vejce pro vzkazy potomkům. Řekněte 
nám o této obří schránce víc. 
 Rád se účastním různých projektů, ale také je s chutí vytvářím. Ty 
dokončené jsou tři. Zúčastnil jsem se soutěže o památník v USA, který 
měl být věnován obětem teroristických útoků v roce 2001. Potom se re-
alizoval nápad namalovat společný obraz Pravdy. Na plátno 150x150 cm 
malovalo 600 návštěvníků v naší galerii a já jako 601. Každý máme na 
plátně svůj podpis a obraz je nyní vystavený na Městském úřadě v Břec-
lavi. Také mě těšilo namalovat obří velikonoční vejce, na kterém jsem 
ztvárnil Pálavu a také jarní květiny. Projekt, na který se ptáte, se jmenuje 
Poselství naděje a je stále v procesu. Inspiroval jsem se schránkou úmlu-
vy a vlastnoručně zhotovil zlatý objekt, do kterého lidé mohou vkládat 
své vzkazy budoucím generacím, ty si tyto zprávy, tato poselství budou 
moct přečíst v roce 2121. Je to pro lidi příležitost se na chvíli zastavit, 
zamyslet se nad současnou dobou a doručit napříč časem dopis lidem, 
které ani osobně nepotkají, ale přesto jsou s nimi nějakým způsobem 
spojeni. Certifikát opravňující vyzvednutí vzkazu se bude totiž předávat 
z generace na generaci. Koho by tato naše hra zaujala, je srdečně zván, 
aby se zapojil! Podrobný návod si může přečíst na webových stránkách 
www.vojtek-av.com.
Jste muž, který má zajisté velké životní zkušenosti, chtěl byste něco 
vzkázat dalším generacím? 
 A co mám vzkázat mladým lidem? Ale i ostatním? Žijte pro radost, 
žijte pro krásu. Usmívejte se, milujte se! A pokud to jde, pracujte! Dělejte 
to, co nebudete považovat za práci, ale za radost a štěstí. Také připravuji 
s dcerou Julií, která kráčí podobnou cestou jako já, novou monografic-
kou knihu, tam se mnohé dozvíte. Mám mnoho plánů, chystám další 
výstavy, já se prostě nenudím. 

Za odpovědi děkuje Mgr. Jana Pánková 
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Zhodnocení sezóny 2023 
na státním zámku Lednice
 Letošním sezónu se zámek Lednice opět může pochlubit nejvyš-
ší návštěvností ze všech památkových objektů ve správě Národního 
památkového ústavu – 347 408 milovníků památek prošlo zámkem, 
skleníkem a minaretem. Je to o 22 000 návštěvníků více než v roce 
2022. Již tradičně byl největší zájem o prohlídku reprezentačních sálů, 
skleníku a letos byl velmi oblíbený i druhý okruh – knížecí apartmány. 
Nejvíce k nám přijíždějí v hlavní sezóně rodiny s dětmi, v okrajových 
měsících zájezdy seniorů a zahraničních turistů z Polska, Maďarska, 
Korey, Rakouska a samozřejmě sousedního Slovenska. Za nejoblíbe-
nější a nejlépe hodnocenou turistickou destinaci ze strany návštěv-
níků jsme obdrželi cenu Křišťálový špendlík, kterou uděluje Google. 
Zámek Lednice jako jeden z mála má prodlouženou sezónu, letos až 
do 17. prosince si mohou hosté prohlédnout reprezentační sály s nád-
hernou vánoční výzdobou, otevřeno bude i na Štěpána 26. prosince. 

 Stejně jako v minulých letech jsme využívali exteriéru zámku 
k uspořádání řady hudebních a divadelních představení, velkému zá-
jmu diváků se těšil Jarek Nohavica, skupina No Name či Čtyři tenoři. 
Na zámku se rovněž konaly koncerty v rámci Lednicko-valtického 
hudebního festivalu, dva v zámeckých jízdárnách a jeden v kapli. 

 Ze stavebních akcí byly největších rozsahu revitalizace zámec-
kého rybníka a rekonstrukce pavilonu na ostrůvku v Růžovém rybní-
ku, probíhaly průběžné opravy střech a komínů, nátěry v palmovém 
skleníku, opravy dveří v interiéru zámku, dokončuje se montáž rolet 
na jižní straně objektu, které by měly chránit cenný mobiliář před slu-
nečním zářením, do parku jsme zakoupili další techniku, které by měla 
usnadnit náročnou údržbu. 

 Samozřejmě už dnes máme spoustu plánů na rok 2024. Podařilo 
se nám uspět s žádostí na finanční dotaci v rámci programu IROP a 
připravujeme se na památkovou obnovu katakomb pod skleníkem a fa-
sády Maurské vodárny. Pokud nenastanou administrativní komplika-
ce, měla by být stavba zahájena v polovině příštího roku. Z kulturních 
akcí to budou opět muzikály a divadelní představení, ve velké konírně 
představíme veřejnosti formou výstavy osobnost úzce spjatou s led-
nicko-valtickým areálem – vynikajícího architekta a vynálezce tužky 
Josepha Hardtmutha, autora projektu minaretu a dalších staveb 
v LVA. 
 Za celý kolektiv zámku přejeme všem krásné a klidné vánoční 
svátky a těšíme se na setkání na našich akcích v novém roce. 

Ivana Holásková

FOSFA Sport ocení nejlepší 
sportovce a osobnosti
 Projekt FOSFA Sport, jehož základním posláním je motivovat děti 
a mládež z Břeclavi a okolí k pohybu a ke sportu, má za sebou první rok 
existence. Příležitostí k ohlédnutí za uplynulými dvanácti měsíci bude 
galavečer, v jehož rámci budou předána ocenění „Nejlepší sportovec 
roku – FOSFA Sport Awards 2023“ nejlepším sportovcům, trenérům a 
osobnostem ze všech šesti klubů aktuálně zapojených do projektu. 

 „Na základě nominací vzešlých z jednotlivých sportovních klubů 
a oddílů chceme během galavečera vzdát hold sportovcům, kteří v ro-
ce 2023 nejlépe naplnili naše motto ‚Být nejlepším‘. Kritériem přitom 
nejsou jen vybojované cenné kovy, ale také schopnost překonat sebe 
samého, porvat se s životními překážkami nebo udělat něco výjimeč-
ného pro tým. Oceníme také trenéry, kteří dovedli své svěřence k ob-
divuhodným výsledkům, stejně jako další osobnosti, které se v tomto 
roce zasloužily o rozvoj dětského a mládežnického sportu v Břeclavi a 
okolí,“ uvádí Ivan Baťka, generální ředitel společnosti Fosfa. 

 „Napříč našimi kluby udělíme rovněž šest speciálních ocenění 
dětem s hlubokými osobními příběhy. Dětem, které svým přístupem 
ke sportu i životu jako takovému dávají reálný obsah hodnotám jako 
respekt, úcta, disciplína či důvěra,“ vysvětluje Ivan Baťka. Dodejme, 
že těchto šest sportovců získá naprosto unikátní výhry odpovídající 
významu společnosti Fosfa jako předního tuzemského podporovatele 
dětského a mládežnického sportu a generálního partnera Českého 
olympijského týmu. 

 Galavečer proběhne v břeclavském Kině Koruna v úterý 9. ledna. 
Trofeje, diplomy a věcné ceny převezmou ocenění z rukou českých 
olympioniků, ombudsmana Českého olympijského výboru Alexandera 
Károlyiho, zástupců Břeclavi, Lednice a Valtic, generálního ředitele 
společnosti Fosfa Ivana Baťky a dalších osobností. Role průvodce 
slavnostním večerem se ujme oblíbený herec Marek Vašut. O hudební 
stránku večera se postará vokální skupina SHOT-C. Hosté se mohou 
těšit i na další překvapení. Akce proběhne za účasti nominovaných a 
oceněných, jejich rodičů, VIP hostů a zástupců médií. 
        
Petr Manuel Ulrych, Content Manager
Manažer projektu FOSFA Sport

Generální partner: Partner:
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Možnost udělat dobrý skutek 
nebyla nikdy blíž – otevřete dveře 
Tříkrálovým koledníkům?
 
Tříkrálová sbírka je událost, která má za 24 let své existence pevné 
místo v našich kalendářích i v našich srdcích. Umožňuje nám začít no-
vý rok tak nějak správně – dobrým skutkem. Přes cinkání kasiček mož-
ná zapomínáme, že příchod tří králů do našich domovů je především 
poselstvím lásky a Božího požehnání, které s sebou přináší. Otevřete 
jim dveře – příležitost udělat něco dobrého nikdy nebyla blíž�

Kouzlo sbírky, která se již dostala do hlubokého povědomí spočívá 
především v tom, že si ji každá farnost, každá obec může organizovat 
sama a děti i dospělí ji berou jako výzvu, když tvoří nádherně zdobené 
kostýmy, pochodují za zvuků kytar či zpěvů, a víc, než cokoliv jiného 
šíří obyčejnou lidskou radost. „Koledování má i svá jasně daná pra-
vidla, která s takovou akcí nutně souvisí. Dětské koledníčky, kteří na 
sobě mají kostýmy tří králů, vždy doprovází dospělý asistent. Každá 
skupinka má průkaz a zapečetěnou kasičku s logem Charity Česká 
republika,“ vysvětluje oficiální stránku sbírky Dagmar Kokešová, ko-
ordinátorka pro Oblastní charitu Břeclav. 

Druhým aspektem, který z Tříkrálové sbírky činí srozumitelnou a 
širokou veřejností přijímanou dobročinnou akci, je transparentnost 
v úmyslech, na které je zisk z kasiček určen. „Řekl bych, že ten kolos, 
jakým Tříkrálová sbírka bezpochyby je, má poměrně jasné pravidlo 
– pomoc lidem v nouzi“. 

KAŽDÁ KORUNA MĚNÍ OSUD.
PŘIDEJTE SE K NAŠÍ TŘÍKRÁLOVÉ RODINĚ.

ŘEKNĚTE O SBÍRCE SVÝM PŘÁTELŮM A ZNÁMÝM
A STAŇTE SE I VY,, TŘÍKRÁLOVÝM KOLEDNÍKEM ‘‘.

Tříkráloví koledníci přinášejí radost a požehnání.
Až k vám přijdou, buďte prosím štědří a do kasičky 
přispějte na pomoc lidem, kteří se ocitli v nouzi.

Více informací o sbírce na: www.breclav.charita.cz

Charita Česká republika, Vladislavova 12, 110 00 Praha 1 • tks@charita.cz • www.trikralo-
vasbirka.cz • Celostátní sbírka je řádně evidována a kontrolována dle osvědčení Magis-
trátu hl. města Prahy č. j. S-MHMP/1327710/2012 a 1340351/2012 ze dne 15. 10. 2012.

Veliký dík, a ještě větší obdiv
 Tak ten veliký dík patří jednak Ing. Jaroslavě Ondrašíkové, roze-
né Štamberové, a jejímu bratru MUDr. Daliboru Štamberovi, kteří se 
ujali členství po otci profesoru Štamberovi jako pozůstalí. Prof. Štam-
bera (VŠZ Lednice, nynější Mendlova univerzita) byl aktivním členem 
partyzánské skupiny Dr.Hybeše na Znojemsku v roce 1944-1945. Po 
osvobození byl členem odbojářské organizace ČSBS v místní organi-
zaci Lednice až do roku 1998, tj. do konce svého života.
 A ten ještě větší obdiv patří naší odbojářské sestře Jaroslavě, 
která věnovala zvláštní dar čtenářům Lednického zpravodaje. Během 
pěti ročníků (2017 až 2022) napsala po jednom článku o okrasných 
dřevinách v lednickém parku. Celkem tedy 36 článků. Obsahem člán-
ků bylo, jak jednotlivé okrasné druhy rostou, odkud pocházejí o jejich 
růstových podmínkách spojených s historickým příběhem, významem 
rostlin pro člověka a estetickou hodnotou. Toto rozhodnutí sestry Ja-
roslavy jsem nadšeně vítal. 

Ing. Bořivoj Sedláček, čestný předseda místní organizace ČSBS Lednice

Kachnička mandarínská
 
Na Dyji se znovu po roce objevila kachnička mandarínská 
(foto Mgr. M. Mandíková).
 Našla jsem k této krásně zbar-
vené kachničce zajímavost: 
staré samičky procházejí proměnou 
pohlaví. Mají jen jediný funkční va-
ječník, který ve stáří zakrní, a druhý, 
původně nedokonale vyvinutý, se 
začne proměňovat na samčí pohlav-
ní žlázu. Stará samice se tak změní 
v neplodného samce a získá i samčí 
zbarvení. Pro samičku je to proměna 
výhodná, protože se zbaví obtěžová-
ní ze strany plodných samečků. 

J. Pánková 
(čerpáno z www.living.iprima.cz)
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• Neomezenou konzumaci vybraných piv

• Pro „nepivaře“ rozlévané víno v ceně

• Silvestrovský raut s teplými i studenými specialitami

• Drobné pohoštění na stolech (naše vlastní 
brambůrky, kanapky a další)

• Půlnoční přípitek a ohňostroj

• Ve druhém patře se o taneční zábavu stará 
oblíbený DJ Radex

Vstupenky je možné zakoupit přímo v pivovaru 
na adrese: Břeclavská 368, 691 44  Lednice. 

Nebo si je rezervujte na: 
E: info@pivovarlednice.cz
T: +420 771 256 562
www.pivovarlednice.cz

PIVOVARSKÝ
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Pěkné prožití vánočních svátků, 

veselého silvestra a samozřejmě 

hodně štěstí a zdraví v novém roce 

2024 přejí zaměstnanci obecního 

úřadu a redakční rada zpravodaje. 

PLASTY

LEDEN 1 2 3 4 5 DUBEN 14 15 16 17 18

1 8 15 22 29 1 8 15 22 29

2 9 16 23 30 2 9 16 23 30

3 10 17 24 31 3 10 17 24

4 11 18 25 4 11 18 25

5 12 19 26 5 12 19 26

sobota 6 13 20 27 sobota 6 13 20 27

7 14 21 28 7 14 21 28

5 6 7 8 9 18 19 20 21 22

5 12 19 26 6 13 20 27 linolea, molitan, pneumatiky

6 13 20 27 7 14 21 28

7 14 21 28 1 8 15 22 29

1 8 15 22 29 2 9 16 23 30

2 9 16 23 3 10 17 24 31

sobota 3 10 17 24 sobota 4 11 18 25

4 11 18 25 5 12 19 26

9 10 11 12 13 22 23 24 25 26

4 11 18 25 3 10 17 24

5 12 19 26 4 11 18 25

6 13 20 27 5 12 19 26

7 14 21 28 6 13 20 27

1 8 15 22 29 7 14 21 28 SKLO

sobota 2 9 16 23 30 sobota 1 8 15 22 29

3 10 17 24 31 2 9 16 23 30

autosklo, plexisklo, keramika,

www.hantaly.cz

LEDNICE 

Kulturní leden
05 pátek Live music Tonight 
 Kapela MY • POP/Rock/Covers band 

06  sobota Noc plná hvězd  
 Večer, který svým uměním tvoříte
 vy sami 

11  čtvrtek Degustace rumů Vol.1 
 Řízená komentovaná degustace  
 špičkových světových rumů, 
 první část. Nutná rezervace.

12  Pátek Live music Tonight 
 Sam Meyers 
 Zpěvák z Anglie • kytara & zpěv. 

13  sobota Noc plná hvězd  
  Večer, který svým uměním tvoříte 
 vy sami 

16  úterý Hospodský kvíz  
 Moderuje Michal Madro 

19  pátek Live music Tonight  
 Kudla z Brna • Kytara & zpěv, 
 brněnská legenda 

20  sobota Noc plná hvězd  
 Večer, který svým uměním tvoříte 
 vy sami

23  úterý Hospodský kvíz  
 Moderuje Michal Madro 

25  čtvrtek Degustace rumů Vol.2 
 Řízená komentovaná degustace 
 špičkových světových rumů, 
 druhá část. Nutná rezervace. 

26  pátek Live music Tonight  
 Cavyky Band • 2 kytary & zpěv, 
 poslechová a taneční skupina 

27  sobota Live music Tonight  
 Palo Hoďa • Saxofonový virtuóz 
 & zpěv 

30  úterý Hospodský kvíz  
 Moderuje Michal Madro

Rezervace: 776 416 518 / FB: Burgrsclub / www.burgrsclub.cz  • Burgr´s Club – 21. dubna 694, Lednice / náměstí, 
50 m od vstupu do parku. Na všechny akce je vstup zdarma, pokud není uvedeno jinak. Změna programu vyhrazena  
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Na prodej vinařských nemovitostí se specializujeme!

Potřebujete Váš vinný sklep,

reality@janjordan.cz

vinařství, penzion, apartmánový sklep, či vinohrad?

Kia Sportage.
Akční model EDICE 30.

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Kia Sportage: 1,1–7,3 l/100 km, 25,5–166 g/km. Reprezentativní příklad financování Sportage EDICE 30 1,6 T-GDI 110 kW 4x2 s financováním Kia Select; 
pořizovací cena 784 980 Kč vč. DPH, výše úvěru 627 984 Kč, akontace 20 % (156 996 Kč); pevná výpůjční úroková sazba 3,99 % p. a., RPSN 9,50 % p. a.; měsíční (1.–47.) splátka úvěru 12 998 Kč,
měsíční (48.) splátka úvěru 158 620 Kč, měsíční splátka pojištění HAV 1 289 Kč, POV 335 Kč; poplatek za poskytnutí úvěru 5 495 Kč; délka úvěru 48 měsíců. Celková částka k uhrazení (jistina, úrok,
hav. pojištění, pov. ručení, poplatek): 769 526 Kč, pojištění sjednáno u pojišťovny UNIQA. Nabídka platí do 30. 11. 2023. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní a může obsahovat doplňkovou výbavu.
Pro bližší informace navštivte www.kia.com.

Úrok již

3,99 % p. a.

AGROTEC a.s.

Brněnská 74, 693 01 Hustopeče
Tel.: 519 402 480 | www.agrotecauto.cz

Kontaktujte naše 
prodejce:

Petra Leskourová

M +420 724 111 662
E  leskourova@agrotec.cz

Jakub Škotnár

M +420 702 001 091
E  skotnar@agrotec.cz

Inzerce


